
La darrera mostra del treball d ' e n J O A N . 

Sembla que la majoria de fo-. 
tografies importants son en 
blanc 1 negre, inclus alguns 
cineastes 1' han récupérât 
per les seves pel-lieules, què 
té el Blanc i negre que no tin-
^ui el color? 

No té res; inclus diria 
que la fotografia en blanc i 
negre no existeix, és fotogra-
fia en color, el que passa que 
amb una reducció de 1' escala 
cromàtica. El Negre no exis-
teix en fotografia; parlem 
tècnicament de negres-blaus, 
negres-verds, sépia, etc. en fun-
dó del revelador i els papers-

que fem servir. Al marge d'ai-
XÒ no podem parlar del color 
o del blanc i negre com si 
fossin categories; és com per 
exemple el fet d' utilitzar un 
teleobjectiu o un gran angular 
no dona dues categories dife-
rents de fotografia. Es cert 
que es manté històricament 
una espècie de polèmica per 
raons diverses: el blanc i ne-
gre és més allunyat de la rea-
litat, per tant és més abstráe-
te; el color és més llaminer, 
més espectacular, per això 
moites vegades el fotògraf que 
es planteja una obra de creació 

el qué fa és buscar-se handi-
caps, perqué será precisament 
el resoldre aqüestes dificultats 
el que li donará unes sortides 
intéressants, creativament par-
lant. 

També el blanc i negre 
i el sépia, son modal itats mo-
nocromàtiques que s' identifi-
quen amb una idea del passat. 
S ' utilitzen moites vegades 
per recuperar aquesta cosa 
nostàlgica, més poetitzant, 
més romàntica. 

Creus que és difícil iniciar-se 
en el món de la fotografia, 
per exemple aprendre a revelar 
etc.? 

No, perqué actualment| 
hi ha molta informació, és una 
cosa purament mecánica, no-
més cal una mica de prácti-
ca. Però per a mi això no és 
gens important. 

Allò véritablement im-
portant i que passa per alt 
moites vegades és reconèixer 
que fotogria vol dir aprendre 
a mirar, aprendre a veure ... i 
aprendre a aiilar el temps, 
quan es donen unes circums-
tàncies de llum, quan hi ha 
una expressió que interessa, 
etc. 

Quina és la teva relació amb 
La Roca? 

Pue diferenciar tres éta-
pes: r etapa de la meva in-
fància està molt Migada a La 
Roca; quan penso en quan era 
nano m' imagino a La Roca. 
L ' adolescència 1' associo a 
Barcelona. L etapa més actual 
torna a estar molt vinculada 
a La Roca. Actualment vine a 
La Roca per aïllarme, per con-
centrar-me, per treballar sobre-
tot en coses de ti pus creati u, 
perqué hi tine I' estudi, és a 
dir tota la part fotogràfica 
práctica. A Barcelona en canvi 
hi tine la biblioteca, 1' arxiu, 
per preparar conferències, re-
dactar articles, etc. Venir a La 
Roca suposa per a mi, un espai 
de recolliment i unes condi-
eions de tranquil-litat. Em 
considero molt afortunat de 
poder mantenir un equilibri 
entre Barcelona i La Roca, 
que em dona molta estabilitat. 

Teresa Ametller 
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